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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Tuzson Bence, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi akadályozza az igazságügyi dolgozók 
fizetésemelését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Hosszú évek óta húzódik az igazságügyi dolgozók fizetésének rendezése. A megalázóan alacsony
bérek miatt folyamatos a bíróságok munkatársainak elvándorlása, nemritkán egyszerre többen is
felmondanak. A megmaradt kollégákat ezáltal többszörös terhelés éri, gyakran úgy érzik, hogy egy
dolgozó több ember munkáját is kénytelen elvégezni, ami egészen biztosan nem tartható sokáig.

A bíróságok működése így is túlterheltnek számít, melyben annak is szerepe van, hogy a bírósági
dolgozók alacsony létszáma miatt képtelenség ellátni az egyre növekvő feladatokat. A minimálbér, a
garantált  bérminimum, illetve az annál  alig  magasabb fizetések pedig alkalmatlanok arra,  hogy
kellő létszámú munkaerő álljon a bíróságok rendelkezésére. Történik mindez annak ellenére, hogy
egy nélkülözhetetlen, a bírósági pereket döntően befolyásolni képes munkafolyamat ellátása kerül
veszélybe a rendkívüli módon alulfinanszírozott szakma miatt.

Az RTL megkeresésére az Országos Bírói Tanács is úgy nyilatkozott, hogy a kialakult helyzet a
bírósági  szervezet  működőképességét  veszélyezteti  és  a  tanács  tagjai  is  szorgalmazták  a  bérek
rendezését. Több tucat bíró támogatta aláírásával azt a dokumentumot, amelyben azt kérik: emeljék
meg  az  adminisztratív  feladatokat  végző  igazságügyi  alkalmazottak  fizetését.  A  bíróságok
ugyanakkor nem rendelkeznek hatáskörrel  a fizetésemelés ügyében,  ehhez ugyanis a  vonatkozó
törvény módosítása szükséges.

Újságírói megkeresésre a tárca azonban nem reagált, így nem derült ki, hogy mi állhat az alacsony
fizetések  hátterében.  A forráshiány nyilván nem lehet  válasz  a  kérdésre,  hiszen  ha  van pénz  a
kizárólag veszteséget termelő Vodafone felvásárlására, a soha meg nem térülő Budapest-Belgrád



vasútvonalra, akkor lennie kell az bírósági dolgozók béremelésére is.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Egyetért-e azzal, hogy tarthatatlan az igazságügyi dolgozók bérének alacsonyan tartása?

2. Mi akadályozza, hogy azonnali és érdemi fizetésemelést?

 

Várom válaszát.

 

dr. Tóth Bertalan
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